
ACTA Nº 6 DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA  DEL PLENARI CELEB RADA EL 25-
09-2017. 

 

Assistents: 
 
Grup PSOE.- 
José Maria Muñoz Pérez 
Antonia Massanet Fernández. 
Francesc Miquel Abolafio Moyá. 
Antoni Martí Femenías Ramón. 
 
MÉS PER LLOSETA.- 
Joan Servera Coll. 
Angelina Pérez Sánchez. 
 
GRUP El PI.- 
Tolo Moya Ferragut 
 
GRUP PARTIT POPULAR.-  
Francisca Ramis Pons. 
Joan Abrines Ramis. 
 
GRUP SI.-  
Josefa González Jiménez. 
José Miguel Montiel Ruiz. 
 
REGIDORES NO ADSCRITES.- 
Francisca Campins Fernández. 
Margalida Villalonga Reinoso 
 

A Lloseta (Balears), a vint-i-cinc de setembre 
del dos mil disset, essent les vint hores, trenta 
minuts, es reuneixen a la Sala de sessions de 
l’Ajuntament els regidors referenciats a 
l’esquerra. 
 
Presidits pel Sr. José Maria Muñoz Pérez, i 
assistits pel Secretari de la Corporació Xavier 
Rodríguez Abril, a l'objecte de celebrar, en 
primera convocatòria, sessió ordinària del Ple de 
la Corporació d'acord amb el següent ordre del 
dia: 
 
 
 

 
 
1.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR 11-07-2017.- 
2.- DONAR COMPTE DEL DECRET 141/2017 D’APROVACIÓ DE LES LÍNIES FONAMENTALS DEL 
PRESSUPOST.- 
3.- REVISIÓ DECLARACIÓ BIC PALAU I JARDINS D’AIAMANS.- 
4.- ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER PRESTACIÓ DEL SERVEI MUNICIPAL PER LA 
“CELEBRACIÓ D’ESDEVENIMENTS CIVILS”.- 
5.-ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER PRESTACIÓ DE SERVEIS I REALITZACIÓ 
D’ACTIVITATS AL CEMENTIRI MUNICIPAL.- 
6.- NOMENAMENT DE JUTGE DE PAU SUBSTITUT.- 
7.-CONTROL I FISCALITZACIÓ DELS ÒRGANS DE GOVERN MUNICIPAL.- 

PRECS I PREGUNTES.- 

***** 



1.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR 11-07-2017.- 
 
Per unanimitat, i sense observacions s’aprova l’acta de la sessió anterior.- 

 
2.- DONAR COMPTE DEL DECRET 141/2017 D’APROVACIÓ DE LES LÍNIES FONAMENTALS DEL 
PRESSUPOST.- 

 



 
 



 
 



 
 



 
 
 



 
 
 



 
 
 



 
 
 



 
 
 



 
 
 



 
 



 
 
 



 
 
 



El Sr. Francesc Abolafio procedeix a explicar el contingut del Decret on s’estableixen les 
estimacions respecte a l’increment o baixada que es practicarà al pressupost de l’any 2018. 
Procedeix a donar lectura a les despeses i als ingressos i explica els increments que existeixen. 
Continua explicant que es compleix amb els requisits de regla de despesa i estabilitat 
pressupostària i amb l’objectiu d’estabilitat financera. 
 
El Plenari pren en consideració el anterior Decret i el seu contingut. 
 
 
3.- REVISIÓ DECLARACIÓ BIC PALAU I JARDINS D’AIAMANS.- 
 
El Sr. Batle explica el contingut de la proposta referint-se que mitjançant la mateixa es vol 
impulsar al CIM la rebaixa en la qualificació del Palau. 
 
El Sr. Moyà demana que es doni lectura a la Proposta de Batlia i les al·legacions que es 
realitzen. 
 
La Sra. Pepi González demana qui presenta la proposta.  
 
El Batle diu que és seva. 
 
El Sr. Abolafio dona lectura a la proposta de Batlia on figuren les al·legacions  
 
 

“PROPOSTA DE BATLIA 
 

José Maria Muñoz Pérez, batle-President de l’Ajuntament de Lloseta, vists el següents 
antecedents: 
 
-El Palau i jardins d’Aiamans de Lloseta varen ser declarats BIC amb categoria de monument 
pel Decret 95/1992, de 30 de desembre (BOCAIB 10, de 23/01/1993; BOE 1092, de 
29/04/1993). 
 
-El 07/11/2013 l’entitat Lloseta S.A. remet sol·licitud de modificació i supressió de la declaració 
de BIC i de l’entorn del Palau i Jardins d’Aiamans. 
 
-En data 29/07/2014 el Ple de l’Ajuntament sol·licita la revisió del BIC per passar la catalogació 
de BIC a Bé Catalogat. 
 
-En data 27/01/2015 la Comissió Insular de Patrimoni Històric va iniciar la tramitació 
administrativa per deixar sense efecte dita catalogació i per a declarar el Palau i els Jardins 
d’Aiamans com a Bé Catalogat (BOIB 29, de 26/02/2015 i BOE 50 de 27/02/2015. 
 
-En data 26/12/2015 (BOIB 187, de 26 de desembre de 2015) es va obrir el període d’audiència 
als interessats en l’expedient del CIM 399/13 referit a dita descatalogació. 
 
-Que el Plenari de la Corporació en data 25/01/2016 presentà al·legacions dins aquest termini 
amb el següent literal:  



 
“AL·LEGACIONS 
 
1ª.- Oposar-se a deixar sense efecte la declaració de Be d’Interès Cultural al Palau i els jardins 
d’Aiamans pels següents motius: 
 
a)Abans de desprotegir cal definir i delimitar clarament l’àmbit i l’entorn de protecció actual, 
per saber en concreció el què deixam de protegir.  
 
b)És un orgull tenir al t.m., de Lloseta dos immobles amb la declaració de BIC, com és l’ermita 
del Cocó i el Palau i jardins d’Aiamans. 
 
c)No podem menysprear l’obra de Gabriel Alomar i la seva remodelació, tot recordant que es 
va declarar BIC a l’any 1993, d’acord amb els requisits i barems de la llei estatal de 1985, ja que 
la autonòmica de 1998 no estava aprovada.  
 
d)El projecte exposat per la propietat als portaveus dels diferents grups polítics no es podrà dur 
a terme amb aquesta des catalogació o disminució del grau de protecció (el pas de BIC a BC). 
 
e)En cas d’intervenció per obres, caldrà esbrinar i profunditzar l’estudi dels anteriors elements 
que estan amagats dins l’edificació, així com estudiar i recopilar informació sobre les anteriors 
reformes, tal com precisa l’informe tècnic de la Comissió Insular de Patrimoni de Mallorca. 
 
f)Subsisteix per la propietat de l’immoble l’obligació de conservació de l’immoble protegit. 
 
g)L’Ajuntament té la voluntat de fer complir les condicions el conveni signat amb la propietat 
referent a la visita pública de l’immoble. La figura del Bé Interès Cultural obliga per llei a la 
visita del BIC per part dels ciutadans, cosa que no passa amb el Bé Catalogat. 
 
2ª.- Remetre al Departament de Cultura, Patrimoni i Esports del Consell Insular de Mallorca 
certificació de Secretaria de l’acord que finalment adopti el Ple de la Corporació municipal.” 
 
-Que tractat el tema en les darreres Comissions Informatives s’ha valorat la possibilitat de 
reactivar l’expedient seguit al Consell de Mallorca i després de les consultes realitzades al 
Departament jurídic de Patrimoni Històric del Consell Insular de Mallorca, es Proposa al Plenari 
que prengui en consideració SOL.LICITAR: 
 
 
1.Que la Comissió Insular de Patrimoni Històric precedeixi a la tramitació corresponent 
mitjançant l’impuls i incoació dels tràmits administratius corresponents per procedir a la 
descatalogació com a BIC i zona de protecció del Palau d’Aiamans i els seus jardins i la 
declaració dels mateixos com a Bé Catalogat.  
 
Lloseta a 14 de setembre de 2017. 
El Batle, 
DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT” 
 



El Sr. Moyà intervé per dir que el 25/01/2016 es varen dur aquestes al·legacions que s’han 
llegit al plenari i que es varen aprovar les mateixes,  i que a més, són els mateixos membres 
que les varen aprovar el que són ara al plenari. 
 
El Sr. Batle respon que ja coneixia el seu parer no només ara sinó abans i la seva proposta va 
encaminada a que es pugui realitzar més actuacions al Palau. 
 
El Sr. Moyà respon que no s’ha presentat un projecte seriós al respecte per valorar quina seria 
l’activitat a realitzar al Palau, a més dona lectura a l’article 1.2 de la Llei 12/1998, de 21 de 
desembre, del patrimoni històric de les Illes Balears on s’exposa: 
 

“El patrimoni històric de les Illes Balears s’integra de tots els béns i valors de la 
cultura, en qualsevol de les seves manifestacions, que revelen un interès històric, 
artístic, arquitectònic, arqueològic, historicoindustrial, paleontològic, etnològic, 

antropològic, bibliogràfic, documental, social, científic i tècnic per a les Illes Balears.” 
 

Seguidament demana si creu el Sr. Batle que el palau és objecte d’aquest interès. 
 
El Sr. Batle opina que també s’ha de valorar els drets de la propietat. 
 
El Sr. Moyà demana si aquesta propietat ha presentat un projecte, ja que no s’ha presentat 
mai i l’Ajuntament no ha fet un seguiment de les reparacions que s’han de dur a terme, 
qüestió que és responsabilitat de l’Ajuntament i a més s’hauria d’obrir al públic. 
 
Demana el Sr. Moyà en referència al tema històric si sap quan es va construir el Palau 
d’Aiamans, el Sr. Batle respon que no ho sap, el Sr. Moyà diu que al Segle XVIII. I la reforma 
demana el Sr. Moyà, ho sap?. El Sr. Batle respon que no ho sap, a això respon el Sr. Moyà que 
es va realitzar pels anys 1942-44 i si no considera que la II Guerra Mundial no és un moment 
històric tenen opinions molt diferents, a més opina que essent una proposta de Batlia, la qual 
no sap si serà compartida pels membres del seu equip de govern, hauria de sabre un poc més 
del palau així com el fet de que va esser adquirit per en Joan March. 
 
Continua demanant el Sr. Moyà si es fa un seguiment de les obres a realitzar al palau. 
 
El Sr. Batle respon que un tècnic del CIM es va personar al palau fa dos mesos 
aproximadament. 
 
El Sr. Moyà demana d’on surt aquesta iniciativa. 
 
El Sr. Batle respon que surt del Grup PSOE, si bé la primera passa part del Batle, ja que 
considerava que l’edifici cau. 
 
El Sr. Moyà diu que el Palau no hauria d’estar així, ja que s’haurien de fer les obres instades pel 
CIM, si bé no s’ha presentat mai un projecte seriós per part de la corporació i que a més a 
diferència del Batle ell coneix el règim de protecció del patrimoni, i si bé la protecció és molt 
pareguda de règim de BIC al de Bé Catalogat, hi ha una diferència substancial que és que 
qualsevol pot demanar que es llevi la consideració de Bé Catalogat on a diferència de BIC no 
està en mans de Patrimoni sinó del CIM. 



El Batle opina que amb l’actual règim, l’ajuntament perd ingressos. 
 
El Sr. Moyà dona lectura a l’article 82 de la Llei de patrimoni històric abans esmentada. 
 

1. Els consells insulars disposaran les mesures necessàries perquè el finançament 
de l’adquisició de béns d’interès cultural i dels catalogats, amb la finalitat de destinar-los 

a un ús que n’asseguri la protecció, tengui accés preferent al crèdit oficial en la 
forma i amb els requisits que n’estableixin les normes reguladores. 

 
   
Continua el Sr. Moyà opinant que potser no s’hagin fet tots els esforços necessaris i demana si 
s’han demanat subvencions a aquest efecte. 
 
El Sr. Batle respon que no ho sap. 
 
El Sr. Moyà recorda que discutint el tema del  Palau a l’acta de l’any 2014 es va entendre que 
aquest plenari el que se va aprovar era delimitar l’entorn de protecció, demana si aquest està 
delimitat. 
 
El Sr. Batle respon que no. 
 
El Sr Moyà opina que no pot entendre com es du a provació plenària aquesta proposta sense 
conèixer cap resposta a les preguntes que es formulen. 
 
El Batle respon que el que demana el Sr. Moyà no és competència de l’Ajuntament sinó de 
Patrimoni. 
 
El Sr. Moyà respon que s’hauria de sabre i que a més té unes obligacions d’apertura la 
propietat i torna a demanar si s’ha presentat qualque projecte seriós sobre el palau. 
 
El Sr. Batle respon que el Sr. Moyà sap que ara mateix no es pot moure un pedra al palau i a 
més afegeix que ell tampoc va aclarir res d’aquesta situació. 
 
A això respon el Sr. Moyà que ell va anar al CIM per aclarir que era exactament el que es podia 
fer. 
 
El Sr. Batle respon que totes les preguntes que formula el Sr. Moyà de què es farà al palau li 
pertoca respondre al CIM. 
 
El Sr. Moyà respon que no s’ha presentat cap projecte i entén que el que volen fer els 
propietaris es vendre el Palau, segons la seva opinió. 
 
El Sr. Batle opina que modificar aquest règim donarà ingressos al poble. 
 
El Sr. Moyà respon que si en el cas de que s’aprovi el canvi es mantindrà el règim de visites. 
 
El Sr. Batle insisteix en que s’augmentaran els ingressos pel poble i es podran fer moltes 
actuacions pels llosetins. 



 El Sr. Moyà vol deixar constància que la diferència està en que per tenir la qualificació de BIC 
s’ha de presentar tota la documentació de l’article 7 de la Llei de Patrimoni i de passar a Bé 
Catalogat només s’haurà de seguir el procediment per descatalogar-lo que és el mateix el 
procés que s’indica per donar-li aquest règim conforme estableix l’article 15.2. I que així amb 
un acord del CIM el poble es quedaria sense cap règim de protecció sobre el palau. Continua 
afegint que tal com ha dit no s’ha presentat un projecte, ja que en aquest cas, s’hauria estudiat 
pel seu partit el mateix i potser se li donaria suport, però al seu parer la intenció de la 
propietat es vendre el Palau i no volen ser ells els el que diguin el dia de demà que aquí estava 
el palau d’Aiamans. 
 
A continuació intervé la portaveu del Grup Municipal del Partit Popular, la Sra. Francisca Ramis 
Pons en els següents termes 
 
vist lo que ha exposat el sr. Moya vull aclarir un punt i es que quan es va declarar BIC es perquè 
no hi havia altra figura amb la nova llei de patrimoni hi va haver sa possibilitat de rebaixar de 
BIC A BG perquè tots sabem que si es BIC té una limitacions que no té es ser BC 
 
Em permetreu que faci una exposició ja que noltros varem votar a favor de que es rebaixes a 
BC i així mantindrem es mateix sentit de vot. 
 
No porem entendre de cap manera sa forma de fer política, sa de gestionar i prendre decisions 
d’alguns regidors que heu format part de s’equip de govern i que estau formant  dins aquesta 
legislatura. 
 
A distints plens i sense anar més enfora a n’és passat plenari el PP ja va demanar quin era es 
criteri a seguir després de sa reunió que es fa fer amb la propietat del palau i quina proposta 
faria s’ ajuntament a la propietat. 
 
Ja hem alertat moltes de vegades que si es rebaixes a Bé Catalogat, permetria que la propietat 
pogués realitzar una residència-hospital o un projecte que tengués  un creixement econòmic i 
laboral per es poble de Lloseta a més de tenir un edifici amb condicions i no deixar que aquest 
s’esbucas, com vosté a dit  Sr. Batlle, per caparrudesa d’alguns que heu governat i governau. El 
Partit Popular ja va dir que era impossible comprar l’edifici per part de l’Ajuntament, però 
també la CAIB i el CIM, sr. Moya, també varen dir que no ho volien comprar. Per tant es 
impossible que l’ajuntament de lloseta o compri perquè es inviable. 
 
A ses preguntes que varem formular a n’és passat Ple  Sr, Muñoz i Sr, Servera de si Posarien en 
marxa una altra vegada l’expedient de rebaixa de Bé d’ Interès cultural a Be catalogat vostè Sr. 
Batlle va contestar que “no sap si pertoca a l’ajuntament iniciar-lo, però s’informarà al 
respecte. Quan ho sàpiga ho comunicarà i que ara havia de xerrar amb so seu nou soci de 
govern”. 
 
Recordarà Sr. Muñoz, que ja li vaig dir que es que havia de prendre sa decisió era mitjançant 
un plenari.  Un punt que avui estam aquí debaten una altra vegada per demanar l’inici de 
l’expedient per rebaixar sa catalogació, perquè s’equip de govern format per PI  i PSOE,  va 
deixar caducar s’expedient, es a dir tornam començar una altra vegada des punt zero  i per 
això es un punt a n’es ple d’avui debatre perquè sino s’aprova no podrà anar cap a n’és CIM, 
cap a Patrimoni.  I una altra i una altra i una altra vegada tornam a debatre “QUE FEIM AMB EL 



PALAU D’AIAMANS?” perquè vostès no tenen un criteri polític definit amb una qüestió tan 
rellevant per el poble de lloseta i els llosetins. 
 
Vosté Sr, Servera va recular encara més dient que “s’havia de reunir amb el CIM perquè 
indiquessin del que es pot fer amb el Palau d’Aiamans. Per tant no dirà res sobre el tema fins 
una vegada hagi xerrat amb els tècnics del CIM.” 
  
MIRIN el CIM ja va dir mitjançant una resolució tot el que s’havia de fer i que s’havia de definir 
i limitar s’àmbit d’actuació, perquè una cosa es baixar a BC i un altra punt es delimitar s’àmbit 
d’actuació son dues coses distintes i que ha de quedar ben clar per tots. I a més va dir que no 
hi havia cap impediment en rebaixar-lo a be cataloga. Per tant pot deixar de ser BIC per es 
experts i tècnics tant del CIM com l’informe de la universitat de les Illes Balears, que es va 
demanar al respecte i que es va informar dins es mateix sentit.  
 
Una altra cosa es sa delimitació i lo que s’hi pot fer i una altra sa rebaixa de be catalogat si 
volem que a n’aquest palau d’Aiamans se’ns faci qualque projecte hem de canviar  SES DUES 
COSES. 
 
En el ple de dia 25 de gener de 2016 (fa 18 mesos) ja varem  argumentar  la defensa del Palau 
d’Aiamans de rebaixar la categoria de BIC a Be Catalogat. 
 
Deixant com a BIC només hi ha obligacions, que moltes vegades el propietari no és que no 
vulgui, és que no pot complir, i per tant es millor que estigui com a Be Catalogat, que es 
permet segons quins usos amb totes les limitacions que es vulguin posar per part de 
l’ajuntament i això permetrà una rehabilitació i manteniment de l’edifici que a noltros no ens 
costarà ni un euro. 
 
Patrimoni demana àmbits de protecció, ja que no estan definits ni siquiera quan es va declarar  
BIC. Per tant lo primer de tot que s’ha de fer es definir quins àmbits  i  delimitació volem que es 
facin i a més també ho hem de fer dins sa revisió de ses NNSS delimitant lo que volguem que 
faci sa propietat dins es Palau d’Aiamans, perquè també ens podríem trobar que sa propietat, 
segons com modifiquem aquestes normes,  no ens trobéssim en que es pogués construir dos 
Palaus d’Aiamans. Per lo tant  ha de quedar ben clar per a tots que lo primer de tot que sa de 
fer es delimitar i que es lo que volem es poble de Lloseta, es llosetins que facem  amb el Palau 
d’Aimans. 
 
Aquests terrenys estan com a equipament cívic social i zona verda pública,  això ja varem dir 
que era un desbarat perquè aquí lo únic que es pot fer es demanar s’expropiació forçosa i ja 
varem estar dient i repetint bastantes vegades que si es propietari ens demana l’expropiació 
forçosa, l’ajuntament s’haurà de tragar aquesta expropiació i haurem de pagar a n’és 
propietari es preu real des valor des mercat. 
 
Noltros només tenim 5 milions d’euros. Com porem fer o obrir una porta perquè aquests 
senyors no ens demanin s’expropiació i això es lo que estam dient ple darrera ple i hem insistir 
molt perquè es tornas a dur aquest punt a Ple. Perquè sa primera passa es rebaixar es BIC a BC 
i delimitar i definir es be a catalogar.  
 



i sa nostra postura senyors regidors ha estat sempre ben clara no com la que segurament 
veurem a la votació  un canvi de vot respecte a alguns regidors, que ben vingut sigui i que 
hagin entrat en raó en un tema tant importat per el poble de lloseta.  
 
1).- Perquè es podrà veure un Palau amb una activitat que podrà donar un creixement 
econòmic i de llocs de feina.  
 
2).- Perque es lo que necessita la propietat per poder fer posible es seu projecte i donar vida a 
un Palau que ara no té cap tipo d’activitat i l’unic que donam es que la propiedat ens insti a 
l’expropiació. 
 
3).- Perquè la propietat d’una vegada per totes veurà un interès per part de l’ajuntament i no 
traves, de ara si i ara no i sense donar en claredat  un criteri polític de lo que pensa fer 
l’ajuntament amb el palau. Cosa que deixava desconcertat als propietaris i a noltros mateixos, 
lo que facilitarà vista la voluntat política de l’ajuntament  d’ajudar a fer possible un projecte. 
 
4).- Perquè cosa que ja hem anat alertant i hem repetit una i altra vegada, la propietat al veure 
que es podrà dur a terme el seu projecte i que hi ha voluntat per part de l’ajuntament tanca 
una porta  a  no demanar a l’ajuntament  l’expropiació forçosa cosa que duria als llosetins a 
hipotecar-los de per vida. 
 
5).- Perquè al ser BC l’ajuntament podrà recaptar l’impost de bens immobles (IBI) cosa que al 
ser Be d’interès cultural aquest esta exent de pagar-lo i poder disposar d’uns ingressos al 
voltant de 40 a  50.000 euros anuals que podran anar en benefici des benestar social i millores 
per el nostre poble.  
 
ara be Sr. Batle,  deixar-lo com a BC es una passa però li tornam repetetir tal com ja ho varem 
dir a n’és plenari de 25 de gener de 2016 (fa 18 mesos) i en reiterades vegades en comissions 
informatives i en plens,  l’ajuntament ha de seguir fent feina perquè hi ha d’haver unes 
delimitacions i un canvi d’us d’aquesta zona pel projecte que té pensat la propietat o possibles 
projectes que si vulguin fer  i això es pot fer mitjançant una modificació puntual de ses i dins sa 
catalogació des bé a catalogar. 
 
a) S’ha de definir i delimitar clarament l’àmbit i l’entorn de protecció, per saber en concreció lo 
què deixam de protegir. La delimitació es por fer a la revisió/modificació de les NNSS i així es 
projecte o projectes seran factibles sempre que es dugui a terme aquesta revisió i modificació 
de les NNSS afectades a n’aquesta unitat d’actuació una zona que té caràcter històric. 
 
b)) L’Ajuntament té la voluntat de fer complir les condicions el conveni signat amb la 
propietat referent a la visita pública de l’immoble. Noltros som des parer i així ho hem 
comunicat a una part de s’equip de govern que lo que es podría demanar al propietari no es 
una visita amb uns horaris als jardins des Palau, que es podría fer,  però considerar que es més 
important es poder gaudir d’un espai o zones del Palau d’Aiamans concretat unes dates 
senyalades com podrien ser festes de Lloseta, fires, romeria… lo que noltros desidiguem per 
poder-hi fer diverses activitats que les puguin gaudir tots els llosetins i visitants del nostre 
poble que donaria una activitat cultura i econòmica a Lloseta, tal com esta disposta la 
propietat.  Recordareu que aquesta proposta ja la va fer es PP a una comissió informativa a la 



qual va assistir el propietari i també a l’equip de govern al PSOE.  i tancar-ho mitjançant un nou 
acord. 
 
Per això Sr. batle instem a l’ajuntament de Lloseta que faci una modificació i revisió de les 
NNSS dins aquesta unitat d’actuació a fi de que la propietat pugui dur a terme dins les 
condicions establertes i delimitacions que noltros definirem i que siguin més favorables per els 
llosetins, el projecte o projectes per tal de donar una activitat al Palau d’Aiamans. 
 
Per tant com sempre dins aquest tema des palau es nostre criteri és es mateix que el de dia 16 
de gener del 2016 quan varem fer una exposició també bastant acurada perquè es pogués 
rebaixar es Palau  de BIC A BC. 
 
En aquest punt intervé el Sr. Servera, portaveu del Grup Municipal Més Per Lloseta explicant 
que tal com ha dit la Sra. Ramis ell mateix va dir a una Comissió Informativa que no s’hauria de 
xerrar més del tema fins tenir novetats, i avança el seu vot negatiu per les següents raons: 
 
Al 2014 quan es va demanar al CIM el canvi de protecció per MÉS varen ser enganats ja que no 
se parlava d’això sinó que es parlava de, que essent BIC s’aclarís que es podia fer al propi Palau 
i a l’entorn, ja que hi havia zones que no estava clara l’afectació i aquesta proposta 
d’aclariment quan va arribar al CIM es va convertir en la petició de disminució del règim de 
protecció, així per coherència Més votarà en contra. A més a les al·legacions posteriors 
aprovades al plenari anaven en aquest sentit.  
 
A més se l’ha demanat a l’empresa si ha presentat un projecte sobre aquest tema i no l’ha 
presentat per valorar-ho, Més està a favor de que es faci tot el que sigui possible dins les 
possibilitats que el règim de protecció de BIC permeti. I no és cert que estem en contra de 
l’empresa ja que la pròpia empresa ja sabia quan va adquirir el Palau que era un Bic i ara ja no 
els hi va bé que ho sigui i no ha presentat més enllà d’un fotomuntatge de damunt de les 
cotxeries i no cap projecte seriós. A nosaltres ens agradaria que faci el màxim que permeti el 
règim de BIC, però l’empresa no ha fet mai cap passa per sabre què pot fer i a més l’empresa 
no sap quin projecte vol fer i possiblement el que vulgui fer és una venta del palau.  
 
Afegeix que ell es va comprometre a xerrar amb patrimoni per que ens diguessin què es pot fer 
i per això es va reunir amb patrimoni i sé que estaven fent feina, però no sé res més ja que no 
m’han donat resposta a data d’avui i segons com acabi la votació, potser ja no la donaran. 
Continua afegint que aquesta proposta de Batlia en aquest moment tenint el compromís de 
que el CIM ens doni una resposta no és factible. I recorda que al 2014 el Partit Popular al 2014 
es va abstendre, la Sra. Ramis respon que ella mai s’ha referit a la data de 2014 i que a les 
al·legacions varen votar en contra, recordant que a més a les al·legacions es trobava el tema 
embullat per la afectació que les normes subsidiàries tenen sobre aquest tema. 
 
Continua exposant que si bé els sentit actual de la discussió és si és BIC o Bé catalogat i en no 
tenir-ne la resposta de Patrimoni, ha de ser negatiu el vot de Més. Ara bé, si haguéssim tingut 
aquesta resposta potser seriem els primers en votar a favor, però aquest no és l’escenari 
actual. 
 
La Sra. González, portaveu del Grup municipal Socialistes Independents intervé dient que per 
part seva no es formularan preguntes perquè està clar que aquest Batle no coneix l’expedient 



del palau i no s’ha mirat res referent a aquest assumpte i que per això farà preguntes 
retòriques al tema sense necessitat de que siguin contestades. Continua afegint que no 
s’entenen les presses, si bé, és cert que és un tema que fa anys que es troba en discussió i vol 
afegir que aquest Palau és BIC gràcies al Batle socialista Miquel Pons, però ara ens trobem amb 
un PSOE neoliberal i es mostra amb l’afinitat amb el PP. 
 
Continua afegint que no és cert que no es pugui moure una pedra al Palau, ja que recorda que 
quan es va comprar pels propietaris es volia fer un projecte amb en Ferrià Adrià i era un 
projecte que es podia realitzar, si bé va quedar en no res en el seu moment, aquest es podia 
fer perquè sinó no tenia sentit l’adquisició. 
 
El Grup SI volen que el Palau no sigui un obstacle pel poble i pensem que no és incompatible 
que la propietat faci qualque cosa que sigui viable i només hem vist que el projecte presentat 
per la propietat no és viable però no s’ha presentat un altre per valorar-lo. 
 
El que més sorprèn és que MÉS fa poc temps que forma part de l’equip de govern i patrimoni 
està al CIM en mans de MÉS i que es va comprometre en Joan a fer-ne les passes necessàries 
per sabre qualque cosa de l’assumpte del Palau i aclarir la situació. Així les coses, enmig de la 
situació explicada, el Grup PSOE incorpora aquesta proposta sense més justificació que els 
motius econòmics i això fa que ens demanem quins interessos econòmics hi ha darrera 
aquestes presses. 
 
A més hem de recordar que altres legislatures han duit al programa electoral tant el PSOE com 
el PP, la compra del Palau. Ja fa estona que des del seu partit es denuncien aquestes polítiques 
neoliberals i ens genera moltes preguntes, i per tot l’explicat votarem que no i que voldríem 
esperar a les gestions que realitzi MÉS. Així si hagués un projecte que fos viable i no només 
aquest únic projecte, des del seu Grup s’està a favor de les iniciatives pel poble, però que 
aquest cas i al projecte únic que es debat són contraris a donar suport a aquesta proposta i per 
això es reafirma en el seu vot negatiu. 
 
Fa ús de la paraula Sra. Margalida Villalonga, regidora no adscrita per opinar que ella i la seva 
companya no adscrita estan d’acord amb l’exposició feta per la Sra. Ramis i que volen evitar 
hipotecar l’Ajuntament de  Lloseta i els llosetins per 50 anys o més, ja que l’Ajuntament ni pot 
comprar el palau, ni pot reformar ni mantenir l’edifici, així amb llibertat votem la rebaixa de 
categoria. 
 
Es sotmès la proposta a votació amb els següent resultat: 
 
A Favor: 7 vots –Batle, el Sr. Abolafio, el Sr. Martí, les dues regidores no adscrites i els dos 
representants del Partit Popular-. 
 
En contra: 6 vots -els dos representants de Més, El Sr. Moyà, la Sra. Massanet i els dos 
representants del SI-. 
 
Queda aprovada la proposta en els termes establerts anteriorment. 
 
 
 



4.- ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER PRESTACIÓ DEL SERVEI MUNICIPAL PER LA 
“CELEBRACIÓ D’ESDEVENIMENTS CIVILS”.- 
 
 

“PROPOSTA DE BATLIA 
 

 Atès el precedent estudi econòmic financer  elaborat per la Intervenció Mpal.  es 
sotmet a dictamen de la Comissió Informativa d’Assumptes Generals, per elevar seguidament  
al Ple de la Corporació, que adoptarà acord de majoria simple – ex art. 47.1 de la Llei 7/1985, 
de 2 d’abril – la següent proposta de Batllia: 
 
 1.- Aprovar provisionalment la modificació de l’OO.FF que regula la taxa per a prestació 
de serveis o activitats municipals, d’esdeveniments civils. Amb el següent text: 
 

ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER PRESTACIÓ DEL SERVEI MUNICIPAL PER LA 
*CELEBRACIÓ D'ESDEVENIMENTS CIVILS” 

 

FONAMENT  I NATURALESA 

Article 1. En ús de les facultats concedides pels articles 133.2 i 142 de la Constitució i de 
conformitat amb el previst en l'article 127 del RDL 2/2004, de 5 de març , pel qual s'aprova el 
Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, en relació amb els Article 20 a 27 
següents de la citada Llei, l'Ajuntament de Lloseta estableix una taxa per la prestació dels 
serveis de caràcter administratiu i protocol·lari amb motiu de la celebració d'esdeveniments 
civils (noces i altres esdeveniments d'ordre civil) en el Saló de Plens de l'Edifici Consistorial, que 
es regirà per la present Ordenança fiscal, les normes de la qual atenen al previngut en 
l'esmentat Reial Decret Legislatiu.   

FET IMPOSABLE.  

Article 2. Constitueix el fet imposable d'aquesta taxa l'activitat administrativa, la utilització 
privativa de dependències municipals i la prestació dels serveis relatius a la celebració dels 
referits esdeveniments a l'Ajuntament. 

SUBJECTES PASSIUS.  

Article 3. Estan obligats al pagament de la taxa, en concepte de subjectes passius, les persones 
beneficiàries del servei, entenent-se per tals les persones contraents, que queden obligats 
solidàriament.  

QUOTA TRIBUTÀRIA. 

Article 4. La quantia de la taxa regulada en aquesta Ordenança s'estableix en 75’00 euros, per 
a cada esdeveniment celebrat a la Sala d’actes de l’Ajuntament de Lloseta i, 120’00 € per a 
cada esdeveniment celebrat fora de la sala de sessions municipals.   
 

EXEMPCIONS I BONIFICACIONS.  



Article 5. No es concedirà cap exempció en el pagament d'aquest tribut.  

MERITACIÓ 

Article 6.-  Conforme disposa l’article 27 del RDL 2/2004, la taxa es meritarà  i naixerà 
l'obligació de contribuir quan s'iniciï la prestació del servei, que es produirà en la data de 
presentació de l'oportuna sol·licitud de celebració de l'esdeveniment davant el Registre General 
de l'Ajuntament. 

*DECLARACION I INGRÉS.  

Article 7.1. El procediment d'ingrés serà, de conformitat amb el previst en l'article 27 del RDL 
2/2004, el d'autoliquidació. Els subjectes passius hauran d'autoliquidar el preu públic en el 
moment d'iniciar-se la prestació del servei. A aquest efecte, juntament amb la presentació de la 
sol·licitud haurà d'adjuntar-se còpia de l'autoliquidació acreditativa del pagament. No es 
tramitaran els sol·licituds sense que s'acrediti el pagament citat.  

7.2 . Quan per causes no imputables a les persones sol·licitants, el servei no es presti, procedirà 
la devolució de l'import ingressat.  

7.3. Així mateix, les persones sol·licitants tindran dret a la devolució del 50 per 100 de l'import 
de la taxa quan la cerimònia no hagi pogut celebrar-se per causa imputable als mateixos, 
sempre que es comuniqui a l'Ajuntament abans de tres dies al fixat per a la celebració. Si no es 
comunica el desestiment en termini i l’esdeveniment o es realitza, no procedirà devolució 
alguna.  

INFRACCIONS I SANCIONS. 

Article 8. Quant a la qualificació de les infraccions tributàries, i de les sancions que els 
corresponguin en cada cas, s'ajustaran al que es disposa en els articles 183 a 212 de la Llei 
58/2003, General Tributària i en la resta de disposicions que la desenvolupin i complementin.  

DISPOSICIO FINAL.  

Aquesta Ordenança una vegada aprovada definitivament, i prèvia la seva publicació en el BOIB, 
entrarà en vigor en el termini de quinze dies a partir d'aquesta publicació, conforme disposen 
els Articles 70.2 i 65.2 de la Llei 7/1985 , de Bases de les Hisendes Locals, romanent vigent fins a 
la seva modificació o derogació expressa.  

 
 2.-  Sotmetre l’expedient – ex article 17 TRLHL - a informació pública per termini de 30 
dies hàbils, mitjançant edicte que s’inserirà en el BOIB, pàgina web municipal, i a la Post 
d’Anuncis de l’Ajuntament, perquè els interessats, puguin formular les al·legacions que estimin 
pertinents. 
  
 3.- Finalitzat el termini d’informació pública, es resoldran les al·legacions presentades, i 
s’adoptarà acord  d’aprovació definitiva de l’ordenança fiscal. En el cas que no s'haguessin 
presentat reclamacions, s'entendrà definitivament adoptat l'Acord, fins llavors provisional, 
sense necessitat d'acord plenari.  
 



 4.- Per a la plena efectivitat, i  conformement el que disposa l’art. 70.2 de la LBRL el 
text íntegre de l’OO.FF definitivament aprovada es publicarà en el BOIB.  
 
 No obstant, el Ple de la Corporació acordarà el que estimi més convenient.-  
 
 Lloseta a 14 de setembre de 2017.- El Batle,.-“ 

 
Es dona la paraula al Sr. Francesc Abolafio, portaveu del Grup Municipal del PSOE per explicar 
el contingut de la proposta una vegada que s’ha estudiat la taxa que hi ha actualment i es vol 
actualitzar els preus. S’ha rebut per part dels regidors una rectificació de l’estudi econòmic que 
es va presentar a la Comissió Informativa. 
 
Continua explicant el dèficit existent i que les noves tarifes que es proposen és per una banda 
mantenir el preu de 75 € dins l’edifici municipal i de 120 € fora el mateix envers dels 100 € que 
es cobraven anteriorment, explica que no es pretén és reduir a dèficit zero sinó reduir el 
dèficit. 
 
El Sr. Moyà opina que es pot discutir la necessitat d’aquesta actualització, però s’hauria 
demana, revisar els números abans de fer-los arribar als regidors. Sempre hem dit que s’hauria 
de mirar d’afavorir als llosetins si bé a la piscina es fa, encara que és cert que pot haver un 
problema de constitucionalitat sobre això amb l’afectació que pugui tenir sobre el dret 
d’igualtat.  
 
La Sra. Ramis es mostra conforme amb la proposta si això suposa equilibrar el pressupost. 
 
La Sra. González anuncia que el sentit del vot del seu Grup serà el de l’abstenció. 
 
Es sotmès la proposta a votació amb els següent resultat: 
 
A Favor: 11 vots –El Grup Municipal PSOE, el Grup Municipal PP, El Grup Municipal de MÉS, les 
dues regidores no adscrites i el Grup El Pi- 
 
Abstencions: 2vots –el grup Municipal de SI- 
 
Queda aprovada la proposta en els termes establerts anteriorment 
 
 
5.-ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER PRESTACIÓ DE SERVEIS I REALITZACIÓ 
D’ACTIVITATS AL CEMENTIRI MUNICIPAL.- 
 

 
“PROPOSTA DE BATLIA 

 
 Atès el precedent estudi econòmic financer  elaborat per la Intervenció Mpal.  es 
sotmet a dictamen de la Comissió Informativa d’Assumptes Generals, per elevar seguidament  
al Ple de la Corporació, que adoptarà acord de majoria simple – ex art. 47.1 de la Llei 7/1985, 
de 2 d’abril – la següent proposta de Batllia: 
 



 1.- Aprovar provisionalment la modificació de l’OO.FF que regula la taxa per la 
prestació de serveis i realització d’activitats al cementeri municipal. Amb el següent text: 
 
ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER PRESTACIÓ DE SERVEIS I REALITZACIÓ 
D'ACTIVITATS AL CEMENTERI MUNICIPAL 
 
Article 1r.- Fonament i naturalesa. 
 En ús de les facultats concedides pels articles 133.2 i 142 de la Constitució i per l’article 106 de 
la llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local i de conformitat amb el que 
es disposa als articles 15 a 19 del TR-LHL de 2004, aquest Ajuntament  ordena la TAXA DE 
PRESTACIÓ DE SERVEIS I REALITZACIÓ D’ACTIVITATS AL CEMENTIRI MUNICIPAL, que es regeix 
per aquesta Ordenança Fiscal 
 
Article 2.- Fet imposable. 
Constitueix el fet imposable de la present taxa la prestació dels serveis i activitats de Cementen 
Municipal següents: 
 

a) Concessions de sepultures a perpetuïtat. 
b) Concessions de sepultures temporals 
c) Traspassos de titularitat 
d) Expedició de títols de concessions 
e) Inhumacions. 
f) Exhumacions i trasllats de restes. 
g) Cambra de conservació de cadàvers. 
h) Conservació i manteniment de les instal·lacions 

Els serveis seran prestats de conformitat a les disposicions sanitàries sobre la matèria o de 
caràcter general, a la Llei de Règim Local i Reglaments d'aplicació, i a les Ordenances  i 
Reglaments municipals,  així com als acords que dictin els òrgans competents de la Corporació 
Municipal. 
 
Article 3r.- Subjecte passiu. 
Son subjectes passius contribuents – article 35 i 36 de la  Llei General Tributària de 2003 (LGT 
2003) - (ja siguin persones físiques o jurídiques) els sol·licitants de la concessió, de l'autorització 
o de la prestació del servei, i, en el seu cas, els titulars de l'autorització concedida. 
 
Article 4t.- Responsables. 
 

1. Respondran solidàriament de les obligacions tributàries del subjecte passiu les 
persones físiques o jurídiques a que fan referència els articles 42  de la LGT de 2003. 

2. Seran responsables subsidiaris – article 43 de la LGT 2003 - els administradors de les 
societats i els síndics, interventors o liquidadors de fallides, concursos, societats i 
entitats en general, en els supòsits i amb I'abast que assenyala de la LGT 2003.  

 
Article 5è.- Exempcions subjectives. 
 
Estaran exempts els serveis prestats amb motiu de: 

a) Els enterraments dels asilats procedents de la Beneficència,, previ informe justificatiu 
dels serveis socials municipals. 



b)  Els enterraments de cadàvers de pobres de solemnitat. 
 
Article 6é.- Quotes tributàries. 
 
La quota tributària es determina per aplicació del següent quadre de tarifes: 
 
QUADRE DE TARIFES DEL CEMENTERI 
 
Epígraf A) CONCESSIONS DEL DRET DE SEPULTURES: 

Concessió de nínxol 2.500,00   

Concessió de nínxol 35.000,00   

 
Epígraf B) CONCESSIONS DE SEPULTURES TEMPORALS: Per cada nínxol  

Concessió temporal de nínxol 126,26   

El termini de l'esmentada concessió serà de 5 anys, improrrogable, sent l'esmentada tarifa 
irreductible en qualsevol cas. 
 
Epígraf C) TRASPASSOS DE TITULARITAT DE LA CONCESSIÓ: 

Entre familiars del mateix tronc o entre cònjuges 50,00   

Els no compresos en l'apartat anterior 100,00   

 
Epígraf D) EXPEDICIÓ DE TÍTOLS DE CONCESSIÓ: 
 
Per l'expedició inicial de títols de concessions, duplicats i canvis que s'hi produeixen, s’abonarà 
la quantitat de 25,00 euros. 
 
Epígraf E) SERVEIS FUNERARIS: 
 

Per cada enterrament 50,00   

Exhumacions i trasllats de restes 75,00   

Utilització del tanatori, per defunció 100,00   

 
Quan la conservació o dipòsit de cadàvers i restes es realitzi per disposició de l'Autoritat 
Judicial, no es meritarà la tarifa de l'apartat 3 del present epígraf. 
 
Epígraf F) CONSERVACIÓ I MANTENIMENT DE LES SEPULTURES: 
 
Per nínxol: 7 euros/any. 
Per panteons:  80 euros/any. 
 
Article 7è.- Meritació i període d'imposició. 
 
1. Es meritarà la taxa i neix l'obligació de contribuir quan s’iniciï la prestació del servei 

subjecte a gravamen, entenent, als efectes, que l'esmentat inici es produeix amb la 
sol·licitud d'aquells, tret del casos regulats en els epígrafs A) i F) de l'article anterior, en els 
quals s'aplicarà el que disposen els apartats següents. 

2. Respecte a l’epígraf A), la taxa es merita i neix l'obligació de contribuir en el moment de 
l'expedició del corresponent títol de concessió. 



3. Respecte a l’epígraf F), el període d'imposició coincideix amb l'any natural, tret del cas de 
noves concessions, en el qual el període d'imposició començarà el primer dia de l'any 
natural següent al de l'expedició del títol de concessió. En l'esmentat epígraf, la taxa es 
merita el primer dia del període d'imposició. 

4. L'import de la taxa corresponent a l'epígraf F), en el supòsit de traspassos de titularitat, 
serà irreductible, havent d’abonar la totalitat de l'import anual en el moment de l'expedició 
del nou títol de concessió. 

 
Article 8è.- Dipòsit previ. 
 
1. Respecte a les tarifes regulades a l'epígraf A) de l'article 4t. de la present ordenança fiscal, 

en el termini de 15 dies, des de la notificació de l'adjudicació de la concessió administrativa, 
els sol·licitants vendran obligats a satisfer, en concepte de dipòsit previ, el 50% de les 
quantitats indicades a l'esmentat epígraf. 

 
2. Transcorregut el termini anterior, sense haver realitzat el pagament de l'import que 

correspongui, determinarà la pèrdua deis drets de la concessió administrativa. 
3. La renuncia posterior a la concessió administrativa, no donarà dret a la devolució del 

dipòsit previ fins que aquella pugui ser adjudicada a altre sol·licitant. 
 
Article 9è.- Declaració, liquidació i ingrés. 
 
Els subjectes passius sol·licitaran la prestació deis serveis objecte de la present ordenança 
fiscal. 
Cada servei serà objecte de liquidació individual i autònoma, la qual s’ingressarà directament a 
la Tresoreria Municipal. 
Respecte a la taxa regulada a l’epígraf F) de l’article 4t., anualment l'Ajuntament formarà el 
padró o matrícula, en el qual figuraran tots els titulars de concessions a perpetuïtat de 
sepultares. L'esmentat padró s’exposarà al públic, per un termini de 15 dies, mitjançant anuncis 
en el Butlletí Oficial d’aquesta Comunitat Autònoma, a efectes de reclamacions i suggeriments. 
 
Article 10è. Infraccions i sancions tributàries. 
 
1. Les infraccions a aquesta ordenança es regularan i sancionaran, segons els casos, d'acord 

al que disposa el Títol IV de la LGT de 2003, sobre potestat sancionadora i disposicions 
complementàries. 

2. El procediment per sancionar les infraccions tributàries que corresponguin, segons l'apartat 
anterior, serà el que resulti d'aplicar les regles i criteris de graduació previstos a la legislació 
tributària.  

3. La competència per imposar les sancions recaurà en el Sr. Batle-President, conformement al 
que disposa l’article 21. 1, lletra n), de la Llei 7/1985. 

4. La imposició de sancions no impedirà, en cap cas, la liquidació i cobrament de les quotes 
meritades no prescrites. 

5. Allò que preveu aquesta ordenança serà conforme amb el que disposa la Llei 7/85, RDL 
781/86, Reglaments i altres disposicions legals aplicables. 

 
DISPOSICIÓ ADDICIONAL ÚNICA.- Allò no previst en la present ordenança serà d’aplicació la 
legislació de règim local i la legislació en matèria tributària.  



 
DISPOSICIÓ FINAL.- Vigència. 
 
La present ordenança entrarà en vigor a partir del dia següent al de la publicació en el Butlletí 
Oficial d'aquesta Comunitat Autònoma i s’aplicarà a partir del dia 1 de gener de l’any 2.017. 
Romandrà en vigor fins que no s’acordi la seva derogació o modificació. 
 
 2.-  Sotmetre l’expedient – ex article 17 TRLHL - a informació pública per termini de 30 
dies hàbils, mitjançant edicte que s’inserirà en el BOIB, pàgina web municipal, i a la Post 
d’Anuncis de l’Ajuntament, perquè els interessats, puguin formular les al·legacions que estimin 
pertinents. 
  
 3.- Finalitzat el termini d’informació pública, es resoldran les al·legacions presentades, i 
s’adoptarà acord  d’aprovació definitiva de l’ordenança fiscal. En el cas que no s'haguessin 
presentat reclamacions, s'entendrà definitivament adoptat l'Acord, fins llavors provisional, 
sense necessitat d'acord plenari.  
 
 
 4.- Per a la plena efectivitat, i  conformement el que disposa l’art. 70.2 de la LBRL el 
text íntegre de l’OO.FF definitivament aprovada es publicarà en el BOIB.  
 
 
 No obstant, el Ple de la Corporació acordarà el que estimi més convenient.-  
 
 Lloseta a 14 de setembre de 2017.-  El Batle,” 
 
El Portaveu del Grup Municipal del PSOE, el Sr. Abolafio explica que al igual que la proposta 
anterior l’objectiu de la proposta és reduir el dèficit actual en la prestació del servei conforme 
al criteri d’optimització de l’IPC i la corresponent actualització, i procedeix a donar lectura als 
costos del servei obrant a l’estudi econòmic i a la resta de dades rellevants que figuren al 
mateix. 
 
Com a novetat s’incrementa la tarifa que es puja de 5 € a 7€ als nínxols i s’inclouen els 
panteons com a fet imposable que tindran un preu de 80 € i pels serveis funeraris de cada 
enterrament passa de 25 € a 50 €, mantenint-se les tarifes per la resta de serveis i a com a 
conseqüència d’això, es reduiria el dèficit existent. 
 
El Sr. Moyà opina que s’hauria estimat més que les actualitzacions no fossin totes de major  
despesa ples ciutadans i que els tres conceptes que s’apugen tenen la motivació de la reducció 
de l’immobilitzat material, si bé això s’hauria d’haver valorat el contracte a fer-ne amb les 
funeràries que podria reduir-ne el dèficit. 
 
El Sr. Servera recorda que el contracte que hi ha amb la funerària és de manteniment i no de 
serveis. 
 
El Sr. Moyà creu que igualment podria imputar-se aquest dèficit a l’empresa que resulti 
contractista ja que li pareix que la baixa temerària que va fer l’empresa només s’entén per 
altres interessos.  



 
La Sra. Ramis Pons demana que si es podria tornar a revisar aquesta ordenança quan hi hagi un 
nou contracte de serveis funeraris, ja que és cert que l’augment és notable i proposa deixar 
damunt la taula aquesta proposta fins a aquell moment. 
 
El Sr. Francesc Abolafio respon que les funeràries cobren més dels 25 € que venen expressats a 
l’actual ordenança i demana que s’expliqui  aquesta imputació que s’ha expressat 
anteriorment. 
 
El Sr. Moyà explica que el que ha dit anteriorment és que quan estigui adjudicat el contracte 
amb la funerària, que es valori si és possible que aquests costs que ara es tenen es puguin 
veure reduïts ja sigui amb preu o millores o així com s’acordi. 
 
El Batle diu que es podria dur a aprovació i posteriorment modificar-la si és necessari. 
 
La Sra. Ramis explica que també està a favor de repercutir una part del cost al contractista per 
així reduir el cost del ciutadà i a través d’aquest contractista reduir el dèficit, demana al Sr. 
Servera quan acaba el contracte de la funerària, i a això el Sr. Servera respon que el contracte 
acaba pel desembre. 
 
El Sr. Abolafio vol aclarir que aquestes despeses a les que es fan referència estan incloses a 
l’estudi econòmic a l’apartat a despeses de l’any corrent i serveis, així i tot reduint despesa als 
llosetins els hi continua costant 25.000 € i per tant l’Ajuntament t continua assumint aquest 
dèficit. 
 
La Sra. Margalida Villalonga demana si els hi pot informar sobre el concepte conservació i 
manteniment de les sepultures. 
 
El Sr. Abolafio respon que aquest concepte respon a allò que cobra l’Ajuntament per cada 
nínxol. 
 
Es sotmès la proposta a votació amb el següent: 
 
A Favor: 8 vots –Grup Municipal PSOE, les dues regidores no adscrites, el Grup municipal MÉS. 
 
Abstencions: 5 vots -els dos representants del Partit Popular, els dos representants del SI i el 
Grup El Pi-. 
 
La proposta queda aprovada als termes establerts anteriorment. 
 
6.- NOMENAMENT DE JUTGE DE PAU SUBSTITUT.- 
 
 
“Expedient núm.: 56/2017 
Proposta Batlia 
Procediment: Elecció de Jutge de Pau. 
 

PROPOSTA DE BATLIA 
 



José Maria Muñoz Pérez, que corresponent al Ple de l'Ajuntament triar les 
persones per ser nomenades Jutge de Pau substitut d'aquest Municipi, de 
conformitat al que disposen els articles 101 i 102 de la Llei Orgànica 6/1985, d'1 de 
juliol, del Poder Judicial i article 4 i 5.1 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, dels 
Jutges de Pau. 

 
Que obert en dues ocasions termini de quinze dies hàbils perquè les persones 

interessades, i que reuneixin les condicions legals ho sol·licitessin per escrit dirigit a 
aquesta Alcaldia. 

 
Que com no s’han presentat sol·licituds al efecte, el Ple de la Corporació 

triarà lliurement, comunicant l'Acord al Jutjat de Primera Instància del partit. 
 
 
Proposo al Ple de la Corporació que procedeixi a l’elecció del Jutge de Pau 

substitut.- Lloseta a 14 de setembre de 2017.-El Batle, DOCUMENT SIGNAT 
ELECTRÒNICAMENT.-“ 

 

El Sr. Batle explica que ha xerrat amb Llorenç Guardiola Comes i ha acceptat que se’ls proposés 
i per la seva part es proposa aquest nom, si n’hi ha qualque altre proposta es pot valorar un 
altre nom. 
 
La Sra. Francisca Ramis Pons  opina que a la vista del procediment i ja que no hi ha altre 
candidat no tenen cap objecció. 
 
S’aprova per assentiment dels membres de la Corporació. 
 
Queda aprovada la proposta als termes establerts anteriorment. 
 
7.-CONTROL I FISCALITZACIÓ DELS ÒRGANS DE GOVERN MUNICIPAL.- 

PRECS I PREGUNTES.- 

La regidora Pérez, dona lectura a les preguntes fetes i no contestades a l’anterior plenari i 
que a continuació es transcriuen: 
 

“CONTESTACIÓ A LES PREGUNTES QUE NO VAREN SER 
CONTESTADES AL PLENARI 11-07-2017.,- 
 
La Sra. Ramis s’interessa pel tractament que s’ha donat als pins de l’Avinguda del Cocó i els de 
la Plaça Mallorca. 
El Sr. Servera contesta que era el tractament per les cuques i a les branques que es varen haver 
de tallar perquè molestava a la circulació,  se va donar un tractament específic que consisteix 
en un líquid de color blau  perquè no es podreixin. 
 
*Quina empresa ho ha fet demana la Sra. Ramis, el Sr. Servera contesta que no ho sap. 
 
UNA VEGADA PASSAT EL PLENARI EL Sr. Servera ha revisat la feina encomanada al respecte, i 
se sap que l’han feta dues empreses “Tallamunt” i “Lloseta verd”. 
 



*També interessa la Sra. Ramis , informació si la empresa que va realitzar aquestes tasques, 
contava amb els permisos adients, la data del tractament i  l’avaluació inicial i final  de l’estat 
dels pins i còpia de tot expedient. 
 
En relació als permisos corresponents de les empreses que han fet la feina, se te sol·licitat i 
estam a l’espera de que se mos remeti. 
 La data del tractament: primera quinzena del novembre 2016 (si interessa pot consultar les 
factures) 
 
 
 Així mateix interessa que tècnics de la Conselleria d’Agricultura  venguin a fer un informe de 
l’estat dels pins de Lloseta. 
 
El Sr. Servera va telefonar a la Conselleria de Medi Ambient per saber com sol·licitar l’informe 
tècnic s/ l’estat dels pins, la contesta verbal del cap de gabinet, va dir que se pensava que la 
Conselleria no feina aquest tipus de avaluacions als Ajuntaments.-Així mateix s’ha remés escrit 
RGS 1226/2017 data 11-8-2017, sol·licitant visita dels tècnics de la Conselleria d’Agricultura 
perquè emetin un informe de l’estat dels pins de Lloseta. 
 
Posteriorment a la petició que es va fer a la Conselleria d’Agricultura es va demanar informe 
tècnic fitosanitari a l’empres Paisatge i Jardí SL , als efectes de no demorar el tema. 
 
Dia 25-08-2017 se envia per correu electrònic informe fitosanitari emès per Paisatge i Jardí, SL. 
 
La Conselleria d’Agricultura, via telefònica, dia 1-9-2017,  es va interessar pel tema i li vàrem 
remetre el nostre informe fitosanitari, per la seva constància . 
 
 
També diu la Sra. Ramis, que per l’Avinguda del Cocó se continuen passejant  les rates i 
recorda que se hauria de fer qualque actuació preventiva. 
 
El Sr. Servera recorda que mai s’ha fet cap tipus de control i que en aquests moments ja temin 
els tres pressuposts per efectuar el control de desratització i desinsectació. Es mirarà si hi ha 
consignació pressupostari per poder ho dur a terme. 
 
 
La Sra. Campins demana al Sr. Servera, si havia pogut parlar amb la veterinària, en relació a la 
vacunació del cans. 
 
El Sr. Servera, contesta que la veterinària ha fet tres campanyes, 2016, 2015 i 2014, com a 
col·laboradora i l’ajuntament no ha pagat mai. Si bé, al 2015 i 2016 va fer les vacunacions a la 
clínica veterinària i no s’ha arribat a aclarir si es varen fer bans municipals al respecte i que ella 
sortís com a col·laboradora. La veterinària va proposar que la diferència de la rebaixa que feia 
de la vacuna la pagués l’Ajuntament, a això darrer no se li va contestar. 
 
El Sr. Servera creu convenient que es doni la informació mitjançant un ban de la campanya 
obligatòria  de vacunació de cans, però que els interessats vagin als veterinaris que vulguin i 
està esperant per la resposta de la informació demanada prèviament. 



 
El Sr. Servera informa: que es va decidir amb la veterinària, que ella faria la campanya pel seu 
compte. No necessitava que l’ajuntament fes el ban.” 

 
El Sr. Servera amplia la resposta respecte als pins. 
La Sra. Ramis, demana que quedi constància escrita de les contestes dels funcionaris de la 
conselleria. 
 

 
 

 
El Sr. Moyà del grup municipal El Pi, comença el seu torn de precs i preguntes, dirigint-se al Sr. 
Secretari demanant un aclariment del que marca la llei respecte a les contestes de les 
preguntes al plenari. 
 
El Sr. Secretari explica que si les preguntes es presenten 24 hores abans del plenari per escrit, 
com a regla general s’han de contestar en aquesta seu plenària, i excepcionalment es poden 
contestar amb posterioritat, i si es fan a seu plenària les preguntes es poden contestar al 
mateix plenari o al plenari següent a voluntat del regidor o Batle interpel·lat. 
 
El Sr. Moyà demana com està el pressupost per canvis d’arbres arrel dels quatre pressupost 
que es varen presentar. 
 
El Sr. Servera contesta que al pressupost del 2017 hi ha una partida de 9.000 euros i és 
suficient per realitzar el canvi d’arbres, quantia que ha de ser suficients, assenyala a més que 
es varen sol·licitar quatre pressuposts, però que només es presentaren tres. 
 
El Sr. Moyà diu que només vol tenir clar el tema i evitar retards. 
 
El Sr. Servera informa que es varen sembrar al mes d’agost, que no era el mes més idoni, però 
es va realitzar el rec corresponent i recomanat pel jardiner. 
 
El Sr. Moyà fa un prec a tenir en compte, de quan es fan obres s’han de posar les canonades i 
el degoteig corresponent. També demana el perquè el degoteig no funciona. 
 
El Sr. Servera contesta que efectivament el degoteig no funciona, perquè esta obsolet. 
 
El Sr. Moyà demana si s’ha demanat una taxació del convent. 
 
El Sr. Abolafio contesta que la taxació està feta, se li farà arribar amb la quantia exacta. 
 
El Sr. Moyà demana per què es va demanar. 
 
El Sr. Batlle, informa que la mare superiora vol vendre tot l’edifici. 
 
El Sr. Moyà recorda que havia una opció bona que era el lloguer amb opció a compra i estaven 
d’acord per tenir-ho en compte i així amb una xifra de lloguer assumible per la Corporació 
valorar l’adquisició del immoble. 



El Sr. Batlle considera que per poder-ho llogar s’ha de fer una inversió important, ja que no 
reuneix les condicions òptimes. 
 
Continua el Sr. Moyà  demanant si s’ha tingut en compte a les obres del camí del gimnàs la 
instal·lació d’una xarxa a la part de dalt, perquè es molt perillós així com està. 
 
El projecte és el que es va realitzar quan el Sr. Moya era Batlle , diu el Sr. Muñoz i s’hauria 
d’haver contemplat en el primer moment, de totes maneres, s’està fent una taxació per part 
de l’arquitecte tècnic municipal per poder saber el que costarà alçar el mur de contenció a 
nivell de terra i posar la xarxa i així esmenar el tema de la seguretat. 
 
El Sr. Moya s’interessa per les factures de les Nits Cúbiques, que no s’han fet arribar i vol que 
es contesti del perquè el preu de la producció ha pujat del preu fixo a les factures actuals, 
abans el dèficit era de 18.000 euros i ara s’ha duplicat i demana que se’ls faci arribar dites 
factures. 
 
El Sr. Abolafio, contesta que la resposta es va donar al plenari anterior.  
 
El Sr. Moya recorda que si se li hagués entregat la factura no hauria fet aquesta pregunta.  
 
El Sr. Moyà també demana per quin motiu s’ha paralitzat l’expedient de la concessionària 
d’aigües. 
 
El Sr. Servera contesta que no s’han paralitzades i estan a l’espera de que l’empresa presenti 
un estudi econòmic, però de moment no l’ha presentat. 
 
Sr. Moyà continua dient que precisament la inversió realitzada per evitar fuites d’aigües, era 
per poder sol·licitar a la concessionària que si han reduït les fuites d’aigües també s’haurà de 
reduir els costos i que aquest estalvi de la concessionària es pugui reflectir a les tarifes que 
paguen els usuaris i explica una sèrie de dades que al seu parer no justifiquen les tarifes 
actuals i que qualsevol revisió haurà d’esser a la baixa. 
 
Esperem que aportin la documentació, diu el Sr. Batlle. El Sr. Servera informa que a la darrera 
reunió amb la concessionària es va dir que estaven fent feina i que ho presentarien, informant 
a més de les reunions que sobre aquest tema s’han realitzat amb la concessionària d’aigües, 
amb la Conselleria i amb el Secretari de la Corporació. 
 
El Sr. Moyà demana com està el conveni d’aigua en alta. El Sr. Batlle contesta que ha telefonat 
diverses vegades, i està pendent d’enviar. 
 
Sobre les intervencions que es varen fer al clot de s’Argila per la falta d’aigua el Sr. Moyà 
demana si la concessionària les ha pagades. No ho sap diu el Sr. Servera. 
 
El Sr. Moyà troba que si ses coses se fan ben fetes, aigua a Lloseta en sobra, així haurien de 
tenir-ne clar que la concessió d’aigua potable, s’hauria de recuperar per part de la Corporació, 
sent aquest el camí que hauria de seguir la Corporació tal i com s’ha fet a altres llocs i li 
agradaria se li passes un informe de l’estat de l’expedient i que se l’informi de l’estat de les 
intervencions, recordant que a més va esser decisió de la concessionària els llocs on es varen 



fer les intervencions, ja que va ser la concessionària qui va dir els carrers on més fuites hi 
havia. 
 
El Sr. Servera  sobre el comentari de que a Lloseta hi ha aigua, va interpretar que l’empresa  
volia aigua a cost zero i que el manteniment de les bombes de la depuradora fossin a càrrec de 
la conselleria; però des de la Conselleria no es pot concedir una concessió a una empresa. Creu 
que es pot fer una concessió a l’ajuntament, de totes maneres informarà de l’estat d’aquesta 
qüestió. 
 
El secretari informa que es va remetre a la Conselleria una certificació de que les xarxes eren 
municipals i ara estan a l’espera de l’esborrany del conveni. 
 
També aprofita, el Sr. Moyà,  per dir que el pou de sa mina, perd aigua, té unes fuites, i  l’aigua 
que va allà se filtra, ressaltant que en tot cas, la concessionària se n’ha de fer càrrec de les 
despeses que legalment li pertoca i no cobrar el mateix preu i no realitzar-ne les actuacions 
que són obligatòries seves. 
 

A continuació comença la intervenció de la portaveu del grup municipal del partit 
popular, dirigint-se al Sr. Abolafio,  amb els següents termes: 
 
Sr. Abolafio el 26  de juny el PP va fer un requeriment de documentació en referència a la 

realització de les Nits Cúbiques, a la sol·licitud hi figuraven 14 punts, dels quals encara queden 

pendents una sèrie de documentació tal com:  

1- Dates de les distintes celebracions de les Nits Cúbiques. 

2- Actuacions dutes a terme. 

3- Grups o persones que han dut a terme les actuacions. 

4- Quantitat de tiquets venuts a cada Nit Cúbica, preu unitari de tiquet i ingressos 

obtinguts. 

5- Procediment  d’adjudicació del Bar, entitats presentades i adjudicació 

6- Estat d’ingressos i despeses de cada Nit Cúbica. 

 

El dia 1 d’agost sol·licitarem una nova documentació, que tampoc se’ns ha facilitat 

1).-  Bitllets d’embarc de les  factures emeses per l’empresa Línia Tours de 5 factures del 2016 i 

8 del 2017 

2).- Reserves de les estàncies a hotels/apartaments o altres de les persones que s’han 

desplaçades a les distintes actuacions de les Nits Cúbiques on s’identifiquin les persones que hi 

han estat allotjades. 

3).- Rebuts de les factures 21, 24 i 25  



5).- Còpia dels contractes signats entre l’ajuntament i les distintes persones físiques o 

jurídiques que han duït a terme les  actuacions de les Nits Cúbiques. 

6).- Còpia de la publicitat d’inserció ½ pàgina en color de la revista Sa Plaça de data 3/02/2017. 

 

El 24 d’agost sol·licitarem una nova documentació de que tampoc se’ns ha facilitat. En qüestió 

demanàvem 8 factures del 2016 centre de cost de ses nits cúbiques que vostè no ens havia 

facilitat  quan li vàrem demanar les factures del centre de cost de ses nits cúbiques. 

Còpia de 14 factures del 2017 que tenen concepte de nits cúbiques i no han estat tampoc 

remeses amb ses que ens vàreu facilitar  en concepte de nits cúbiques 2017. 

També vàrem demanar  es projecte de la producció de les Nits Cúbiques  presentat per dos 

joves i també qui ha estat la  persona que inicialment va presentar el projecte i que a hores 

d’ara s’ha desvinculat i el motiu de tal desvinculació, en referència a una pregunta que va fer el 

Sr. Moyà a un plenari. 

Miri Senyor Abolafio: tota aquesta documentació sol·licitada per el PP no té cap complicació 

per poder accedir són simplement factures que Vostè pot anar ara mateix a l’arxiu i en cinc 

minuts fa una còpia i les ens pots aportar.  No podem entendre de cap manera perquè no s’ens 

dona sa documentació.  

Només ho podríem entendre, si vostè Senyor Abolafio té res a amagar.   

Vostès estan impedint la labor del PP com a oposició. Vostès que vos posau tantes medalles de 

transparència i que vos deis que sous es més participatius i democràtics del món. Vostès que 

aprovau una moció presentada pel PP  es dia  29-05-2017 relativa a l’adhesió al codi de bon 

govern i transparència  aprovada per unanimitat per tots, Sr. Abolafio vostè també la va 

aprovar . 

Vaja manera de governar i gestionar se’ns riu de tots es que estam format l’oposició i per això 

es grup municipal des partit popular  diu basta, basta!!! Quan demanam una informació que 

no té cap inconvenient ni complicitat per poder aportar-la. 

Sr. secretari  aquest equip de govern i vostè en part  sou responsable, perquè vostè té unes 

competències i unes funcions dins l’ajuntament que vetllar perquè es regidors compleixin amb 

sa normativa i amb ses lleis i en sa CE.   

L’article 77 de sa llei de bases règim local diu literalment: 

“Todos los miembros de las Corporaciones locales tienen derecho a obtener del Alcalde o 
Presidente o de la Comisión de Gobierno cuantos antecedentes, datos o informaciones obren 
en poder de los servicios de la Corporación y resulten precisos para el desarrollo de su función. 

La solicitud de ejercicio del derecho recogido habrá de ser resuelta motivadamente en los 
cinco días naturales siguientes a aquél en que se hubiese presentado. Sr. Secretari i sres 



d’equip de govern CINC DIES, sabeu quans n’han passat? més de 90. Per donar-nos unes 
simples factures. 

I es  Reglament d’ Organització i  Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, també ho 
torna a repetir en es seu article 14 i a més diu que  

“2. La petición de acceso a las informaciones se entenderá concedida por silencio 
administrativo, es a dir que si o si vostès ens han de donar aquesta informació,   

I a més es Reglament en fa un resum perquè no hi hagi diferents interpretacions i diu  entre 
altres: 
 
Es un dret de cada regidor, es tenir l’ informació 
Es un dret fonamental recollit dins es títol de sa CE  a l’article 23 de drets fonamentals de ses 
persones de l’Estat Espanyol 
 
Pueden solicitarse todos los documentos que sean precisos para el ejercicio del cargo como 
miembros de la oposición. No hay que motivar la petición y el derecho ampara por igual a 
todos los concejales, tanto los que están en el gobierno como en la oposición. 
 
I aquí el Sr. Moya diu que no se li ha passat una factura i noltros li tornam dir que son més de 
22 factures entre altres documents que hem demanat de ses nits cubiques i que no se’ns ha 
passat . 
 

Sr. Muñoz i Sr. Secretari per tot l’exposat i vista aquesta falta de transparència i aquest 

incompliment de normativa I d’un article fonamental com es l’article 23 de sa CE,  tota aquesta 

documentació la volem tenir abans de divendres ja que si no la tenim entrarem un escrit dient 

que ens estau vulnerant uns principis fonamental de sa CE i sa no aplicació d’una normativa i a 

més també la presentarem davant el defensor del poble. 

La Sra. Ramis continua amb les següents preguntes relacionades amb el tema  dels arbres 

dirigint-se al regidor Servera 

Vàreu demanar a  l’empresa Paisatge i Jardí, SL l’emissió d’ un informe que tinc aquí. 
 
Quan es va sol·licitar l’emissió d’aquest informe?  
 
El Sr. Josep Antoni Sastre Borràs, tècnic d’aquesta empresa va realitzar inspecció ocular es 20 
d’agost, emetent informe final el 22 d’agost i presentat a l’ajuntament el 25 d’agost. 
 
A quantes empreses o enginyers agrònoms es sol·licità l’emissió d’aquest  informe? 
 
Vostè uniteralment va decidir que ho presentava a n’aquesta empresa? 
 
Quin es el cost que ha tingut l’informe emes per l’empresa Paissatge i Jardí? 
 
Es va demanar en el mes d’agost diu el Sr. Servera i efectivament es va demanar  únicament a 
l’empresa Paisatge i jardí , després de sol·licitar-lo a la Conselleria i per adelantar el tema , en 
aquest moment encara no sap el que ha costat. 



 
Ens podria passar aquesta factura? No sap si ha arribat la factura diu el Sr. Servera. 
 
Me pot contestar si han vingut o lo que han dit es tècnics de Sanitat Vegetal de sa Conselleria? 
Varen venir es tècnics?   quina ha estat sa seva  resposta? 
 
La Conselleria va contestar telefònicament que no fa aquests classe de informes, contesta el 
Sr. Servera, per això el varen encarregar a la empresa Paissatge i jardí, i a més a mes se li va 
enviar còpia a la Conselleria. 
 
Ens agradaria que formulessin sa pregunta a sa conselleria de perquè no es fa aquests estudis. 
 
El Sr. Servera no entén el que interessa la Sr. Ramis que demani a la Conselleria, al que la 
regidora diu que li enviarà per escrit perquè no hi hagi dubtes. 
 
Vostè Sr. Servera s’ha llegit l’informe de Paisatge i Jardí? Si diu el Sr. Servera. 
 
Per lo que es pot constatar de manera visual i per si de cas jo li pas a documentar amb 
fotografies fetes dia 21 de setembre. Aquestes demostren que no han fet cas a les 
recomanacions que l’empresa ha fet a l’informe. 
 
No s’ha fet es tallat des pins, ni es tractament de feromones.  Hi ha pins morts a sa Plaça 
Mallorca on hi ha un parc infantil. 
 
El refaldat de sa Plaça Mallorca i tota sa neteja des sanejament de ses branques des pins això li 
diu l’informe de lo que ha de fer i noltros hem parlat amb tècnics i ens han dit que ses trampes 
de  ses feromones s’han de dur a terme en un període concret que es juliol i agost i part 
d’aquest pins ens troben situats a sa plaça de Mallorca que hi ha un parc infantil. 
 
I tot lo que ha dit aquest informe de Josep Toni Sastre no han fet res. Aquest informe sa va fer 
dia 22 d’agost i es important que es tractament de ses feromones sa hagués fet dins es mes 
d’agost . Dia 23 d’agost es dia següent ja hauria d’haver posat en marxa lo que li havia dit 
l’informe ja que es tractament des pins es lo més important per sa salut des poble. 
 
El Sr. Servera explica que en primer lloc els pins de la Av. Coco es varen fer tallar i els troncs 
estan depositats al polígon, els altres no s’han llevat perquè volien fer l’informe amb els pins, 
per saber el que les passava. 
 
No s’ha fet el que recomana l’informe, perquè està demanat un pressupost per poder veure si 
se pot fer. Ses feines de l’informe no estan aturades. 
 
Continua la Sra. Ramis 
Una factura de 9.000 euros tota una replantació i manteniment de tot l’arbrat  tenim es llorers 
i arbres que  s’estan morint. Sembram jardineres que estaven malament perquè venen ses 
festes de Lloseta i les posam perfectes, guapes…9.000 euros per tenir uns arbre així, no valdria 
més que féssim es manteniment que es toca fer i tendriem lloseta guapa. 
 
I no només arregar-ho quan ho denunciam a través de Facebook i a l’endemà està arreglat. 



 
El Sr. Servera contesta que al pressupost hi ha una partida de 9.000 euros per la rehabilitació 
dels arbres morts i els arbres que no hi havia, els diners sobraven perquè just volien canviar els 
llorers. Ho varen fer per el mes d’agost per aprofitar la subvenció de 5000 euros destinada a 
embelliment de zones de comerç. Cap jardiner es va oposar a plantar-los en el mes d’agost 
sempre que els regassin tres vegades per setmana. Hi així ho férem. 
 
 
Aquesta subvenció de 5.000 euros se ves destinada a un altra embelliment de ses zones de 
comerç  no a una sembra d’arbres. 
 
Quin jardiner les hi va dir que ho podien sembrar dins aquests mes de juliol i agost? 
 
Jo no som experta però crec que dins es mesos de novembre i desembre es quan es sembren 
la majoria d’arbres. 
 
Sa subvenció era només per arbres? Idò no se ves pogut fer un altra cosa. 
 
 
Sr. Abolafio diu que no,  era per altres qüestions però s’havia de justificar i l’única manera que 
tenien en aquell moment era aprofitant la sembra dels arbres. El Sr. Servera diu que han 
justificat papereres i arbres. 
 
 
Lo que no podem entendre es que es doblers venguin de sa FELIB, des CIM o des Govern són 
doblers que pagam tots es ciutadans de ses Balears. 
 
No li dic que no es fes sa justificació. I haurien d’haver destinats aquests 5.000€ a altres coses 
d’embelliment i no a sa sembra d’arbres perquè aquests doblers són recaptats mitjançant 
impostos de tots noltros. 
 
Sr. Batle estam ben tranquils es qui no hi ha d’estar són vostès que així teniu aquesta àrea. 
 
 
En quan a les festes de Lloseta, la Sra. Ramis diu: 
 

En general be malgrat es mal temps. 

 

En primer lloc gràcies per escoltar ses millores des Partit Popular a l’acta de homenatge als 

nostres padrins. Es resultant tal com dèiem de donar ses galetes dins una borsa.  

 

No farem cap crítica de ses festes ja que són actes que hem de disfrutar tots noltros però sí 

farem unes puntualitzacions per fer millores cap a ses festes del 2018. 

 

Es fet de que hi hagués dues berbenes per es joves coincidint amb altres berbenes d’altres 

pobles propers a noltros, es un des punt que hauríem de tenir en compte cara a ses pròximes 

festes. Lo millor seria que hi hagués una berbena bona i grossa per es joves o be  es grups 



millor distribuïts, perquè posar una berbena un de rock català i que damunt sa plaça no hi hagi 

ningú ES A TENIR EN COMPTE. També algunes propostes per part des mes joves era que es dos 

grups que varen iniciar sa berbena eren més adequats per es dia de sa cervesa i no per un 

començament d’una berbena jove. 

 

També es podria programar millor ses festes perquè tothom pogués disfrutar de tots es actes, 

com  es dia des ball de bot que sempre coincideix amb sa ginkama nocturna lo que fa que hi 

hagi molta gent que no hi pot participar perquè estan actuant damunt sa plaça.  

 

Ara be lo que si vull dir es que durant totes ses festes de Lloseta damunt l’escenari es 

visualitzava un cartell que deia “Mallorca en contra de ses paraules sexistes” 

Lo que no es pot entendre es que hi hagi un cartell anunciat en contra de ses paraules sexistes 

i actuïn grups musicals que no respectin aquets cartell. O llevau sa pancarta o que no es 

contractin aquests grups musicals. 

 

Seguint amb les obres del carrer JUAN CARLES 

 S’ha duit a terme unes obres al carrer Joan Carles de substitució total de la xarxa de 

clavegueram i de distribució per aigua potable i es plec de clàusules diu que a 30 de juny 

havien de finalitzar.  

Estan acabades aquestes obres?  Si,  diu el Sr. Batlle 

 

Dins es projecte no hi ha pressupostat l’asfaltat i acondicionament des carrer.- No hi està 

contesta el Sr. Batlle 

 

Quan es durà a terme l’asfaltat i acondicionament d’aquest carrer? 

El Sr. Batlle contesta que s’ha enviat un projecte d’asfaltat per incloure al POS., i el Sr. Moyà 

aclareix que el carrer Joan Carles I estava pensat que es faria l’asfalt mes tard  

 

Quan durà vostè a firma es conveni de cessió de sa carretera de Joan Carles cap Alaró? Te 

previst xerrar amb el CIM perquè ens cedesquin sa titularitat d’aquesta carretera? 

 

M’estau dient que hi ha un projectes que s’han presentat dins es POS del 2017? 

Quins projectes s’han presentat? 

 

El projecte de la marquesina, l’asfaltat del carrer Joan Carles I i el del pàrquing diu el Sr. Batlle 

 

Quan durà vostè a firma es conveni des carrer Joan Carles fins a sa carretera d’Alaró? 

Esta pendent que li donin hora diu el Sr. Batlle. 

 
Dia 25 de gener de 2016 es partit popular va dur una moció via d’Urgència perquè entre altres 
es demanes el pas de titularitat des CIM  d’aquesta carretera de Joan Carles a Lloseta i noltros 
ja vàrem dir que aquesta era prioritari perquè  preveiem que es durien a terme aquestes 
obres.  



 
També a distintes comissions i al plenari de maig quan vàrem debatre es conveni de sa cessió 
de sa carretera de l’estació cap a ses Clotes,  es PP l i va tornar dir que aquest carrer era 
prioritari i que lo primer era signar es conveni de sa cessió de sa carretera de Joan Carles cap a 
Alaró perquè quan es duguessin a termes ses obres de Joan Carles no ho tindríem firmat. I així 
ho tenim. 
 
 
FA 18 mesos que es PP va entrar una moció d’urgència moció pel canvi de titularitat de sa 

carretera de Joan Carles cap a Alaró. 

Procedida a la votació , voten en contra de la urgència els 3 regidors del PI i els 4 regidors del 

PSOE, a favor: 2 regidors del SI i els, 2 regidors del PP i les 2 abstencions dels regidors de MÉS 

per Lloseta. Així dons no s’aprova Sa urgència de la moció 

I no vàrem poder debatre aquesta moció per la qual ja demanàvem aquest canvi de titularitat. 

Miri vostè pot anar a xerrar amb sa Sra. Garrido te tot es seu dret i a més hi ha d’anar. Però 

para “muestra un botón”.Sa Sra. Garrido ja va venir a finals del 2015 a presentar un projecte 

de l’enllaç de sa carretera de Lloseta a s’ autopista d’Inca. 

Va dir a que a finals del 2016 començarien ses obres i jo mateixa li vaig dir que s’havia 

adelantat molt dient que estarien acabades dins el 2016, perquè hi ha un procediment 

administratiu que es molt llarg. I així  a finals del 2017 ses obres no estan començades, a més 

s’ha de licitar, publicar al Diari europeu per un període de 30 dies. Per això li vàrem dir i insistir 

amb aquest canvi de titularitat de sa Carretera de Joan Carles ja que ara ja es podria adequar 

aquesta carretera i es veïnats de Joan Carles no tindrien pols. 

 

Quantes denúncies les hi ha fetes? Quantes queixes li han fet aquests veïnats? N’hi han fetes 

moltíssimes, vostè com a batle ha d’anar a arreglar tots es problemes dels veïnats d’aquest 

carrer que fa més de 6 mesos que estan menjat pols, que tot l’estiu han estat en finestres 

tancades i a més han hagut de regar es carrer.. per tant lo prioritari no és es camí de ses Clotes 

sinó es des Carrer Joan Carles i no m’ha digui que hi esta fent feina quan fa més de 18 mesos 

noltros ja li vàrem proposar aquest canvi i vostè va  votar en contra de sa moció d’urgència i 

estava a l’equip de govern i així estan es veïnats de Joan Carles i vagi a xerrar amb la senyora 

Garrido perquè lo que crec es que passaran més de 18 mesos des de que es pugui asfaltar i 

adequar es carrer de Joan Carles. 

 

Vull tancar aquest ple amb sa intervenció que noltros hem fet en tres punts importants 

 
Si vostès fa 18 mesos haguessin tingut es mateix criteri i una línia política definida amb el tema 
del Palau, el Palau d’Aiamans ja tindria sa catalogació de Be Catalogat i estaríem fent feina 
amb un canvi de limitacions ben clares de lo que volem que es faci i lo que vol es poble de 
Lloseta amb aquest palau indistintament des projecte que vulgui dur aquest empresari o altres 
empresaris. 
 



 
18 mesos perduts en que es conveni des carrer Joan Carles cap a sa Carretera d’Alaró estaria 
signat i a dia d’avui ja s’hauria fet l’asfaltat i acondicionats es carrers Joan Carles I, i es veïnats 
no menjarien pols. 
 
18 mesos o més passaran des de que la Consellera Garrido va assegurar al poble de Lloseta 
que començaria l’enllaç de l’autopista a finals del 2016 estam a finals del 2017 i encara ni han 
començat ses obres. 
 
Per tot lo exposat i xerrat aquí amb es tema de sa subvenció des 5000 euros de l’arbrat per no 
perdre sa subvenció, amb es tema de sa falta de transparència per aportar sa documentació, 
noltros considerem que no es forma de gestionar i de dur un poble que es mereixen es 
llosetins. 
 
 
Noltros també representam a una part de l’electorat d’aquest poble. 
 
Sa nostra postura sempre serà de crítica i ajuda a n’aquest equip de govern però també 
fiscalitzarem tot allò que es faci en detriment des poble de lloseta i  ho farem i ho feim tant si 
hi ha una càmara que ens gravi com si aquesta no hi es. Ses intervencions i sa línia política ha 
estat marcada des de l’inici des primer plenari i a ses comissions informatives si s’ha de criticar 
es critica i si s’ha d’ajudar s’ajuda. 
 
Sr. Secretari em permeti dir-li que ses nostres intervencions d’aquest plenari d’avui les hi 
passarem transcrites.   
 
Per tant també agrairia que a ses distintes intervencions fetes pels regidors de l’equip de 
govern i altres dirigides cap al PP siguin també transcrites. 
 
No tenim més intervencions. Gràcies Sr Batle. 
 
Acte seguit comença el torn de intervenció dels membres del grup municipal socialistes 
independents. 
 
El Sr. Montiel demana com esta la situació de l’escola de música, tipus de programació i data 
d’inici. 
 
La regidora Pérez contesta que l’escola de música començarà el mes d’octubre com sempre i 
es va posar en contacte amb les empreses que li varen recomanar, ja que la del passat any no li 
va interessar prorrogar. 
 
Es varen tornar a redactar els plecs de condicions per fer un nou contracte, va ser tramitat amb 
urgència. Va convidar a quatre empreses, d’aquestes  sols sen va arribar a presentar una. Que 
és la que ha guanyat, la qual, ha presentat bastants millores. La empresa és la mateixa que ho 
duia fins ara, Xarxa i Produccions. Ja hi havia gents preinscrita de l’any passat. I el més ràpid 
possible es farà publicitat. 
 
La Sra. Gonzalez, demana que es faci publicitat sobre això i que es puguin avisar als joves. 



La Sra. Pérez ha respost al pares que han telefonat, ja que aquests estaven amb desconeixença 
del que passaria i procedint a informar-los. També la empresa ha col·laborat amb la informació 
de la continuïtat dels servei. 
 
La Sra. Gonzalez, considera que s’hauria de publicitar més, a fi de que efectivament arribi a la 
ciutadania la informació. 
 
Continua dient que vol destacar el fet de que es governa d’esquena a l’oposició , de 7 
preguntes només s’han contestades una. No entén a que es juga, de totes formes vol dir que 
quan es presentaren a Batlle/ssa és per fer les coses de manera diferent a  com es feia i ho diu 
perquè a la comissió informativa, el Sr. Servera va demanar que constés en acta, del que es 
feia durant els  onze anys que ell va estar a l’oposició ja que ho va passar molt malament i el Sr. 
Martí va assentir i no sap si és una revenja del Sr. Servera aquesta actitud. 
 
El Sr. Servera contesta que en cap moment va dir això i que les feines es fan com s’han fet 
sempre, i mai se l’ha ocorregut menysprear a l’oposició amb l’expressió de que l’oposició no 
existeix, ja que es referia a legislatures passades.  
 
Doncs es perpetua el que havia, diu la Sra. Pérez, i ella si que pensa que es menysprea a 
l’oposició, a això respon el Sr. Servera i que sense dubte s’haurà de millorar, però que en cap 
cas passen de l’oposició. 
 
La Sra. Gonzalez suggereix canviar el sistema amb el funcionaris, en relació a les seves 
peticions, per a que no puguin dir que les peticions no arriben als regidors. 
 
Igualment informa que hi ha preguntes sense contestar i no  s’explica l’arbitrarietat sobre això. 
 
En relació al  tema de l’asfaltat del carrer Joan Carles I,  que ja la dona per contestada, li pareix 
una manca de respecte , dir que fa 1 mes  de que han acabat les obres, i demana el perquè no 
s’han instal·lat boques de reg en el projecte. 
 
El Sr. Servera contesta que les boques de reg estan  incloses en el projecte dels hidrants i és un 
projecte decidit per l’anterior equip de govern. 
 
En relació a l’Stop del carrer Joan Ferragut cantonada amb Joan Carles I,  la Sra. González 
considera que està molt alt i el tapa un arbre, per tant suggereix que seria convenient baixar la 
senyal de STOP, envers de podar l’arbre. 
 
També informa que l’enllumenat d’accés al pàrquing de les piscines  municipals, no està encès. 
El Sr. Servera pren nota. 
 
Continua demanant si s’han cobrat les obres del carrer Federico. Garcia Lorca,  I en quin punt 
es troba. El Batlle contesta que no està cobrat,  però que ho mirarà i se li remetrà la 
informació. 
 
Com està la possibilitat de fer un conveni amb l’EMT per poder tenir preus més econòmics els 
llosetins, amb el transport públic de Palma. Fa anys que es parla. Vol saber si es possible 
reprendre el tema i la seva viabilitat. 



 
Demana si s’està recaptant les taxes d’ocupació de via pública. El Sr. Abolafio contesta que ho 
sol·liciti per escrit. 
 
La Sra. Gonzalez quin tipus de control hi ha sobre les cadires que es deixen de manera 
oficiosa.- 
 
El Batlle contesta que no te constància de que es deixin cadires. 
 
La Sra. González informa de que hi ha greus  problemes de fems al carrer. 
 
El Sr. Servera contesta que cada mes el fems reciclat puja, es recicla més de un 54 % de l’any 
passat s’ha passat a un 56 %, i això que el mes d’agost hi ha una baixada en tot. Si bé és cert 
que el dilluns hi ha 4 o 5 llocs del poble que sempre són els mateixos a on segueixen deixant el 
fems. El que passa és que molta gent treu els fems fora de l’horari establert i els treuen quan ja 
ha passat la recollida encara que ja s’ha explicat en moltes ocasions quins són els horaris. 
 
La Sra. Gonzalez explica que ella es refereix al  fems de rebuig no al reciclatge. 
 
El Sr. Servera no hi ha manera de controlar el tema ja que la gent no respecta l’horari que se’ls 
ha comunicat i ens hi van tirant els fems dins la paperera o a qualsevol cantó i n’hi ha que no 
s’aclareixen amb els canvis d’horari alguns usuaris. L’empresa a vegades també s’equivoca. 
S’han de fer campanyes explicatives a la fi de millorar el servei i ara mateix no s’han fet perquè 
a la Mancomunitat hi estan molt carregades de feina. 
 
S’ha preparat un cartell nou,  explicatiu de com  s’han de deixar el fems sense ànim d’esser 
agressiu. Surt al cartell el calendari de la recollida. Se posaran a les papereres a on 
s’acostumen a tirar el fems. 
 
S’han tramitat les multes que estaven pendents per resoldre. Hi ha hagut gent que no l’ha 
agradat que l’emetin les sancions. 
 
La Sra. González informa que els ha arribat notícies de que l’equip de so del teatre es lloga per 
festes d’altres pobles. 
 
Ho desconeix , però ho averiguarà contesta el Sr. Abolafio. 
 
La Sra. González per acabar reitera que es contestin a les preguntes en temps i forma per 
poder fer la seva feina. 
 
La Sra. Campins, regidora no adscrita, comença la seva intervenció fent un resum de l’exposat 
a la revista de Lloseta, en relació al tema de les festes patronals, i així doncs, dóna 
l’enhorabona a l’equip de govern,  per l’esforç, la feina feta, la voluntat posada i la il·lusió, i les 
hores invertides en la preparació de les festes, perquè tot surti bé. 
 
En general  tot bé, diu. 
 



Destaca els comentaris que els ha arribat de la festa de l’escuma , sobre que el quadre elèctric 
que estava massa a prop de la escuma, amb el perill que això comportava.  
 
El Sr. Servera , aclareix que va ser un problema puntual de subministrament d‘energia elèctrica 
i que per això es va optar per instal·lar una alternadora, per poder funcionar, però que no 
existia un perill, ja que realment no es va enganxar la instal·lació al quadre elèctric i quan 
aquesta operació estava a punt va tornar la corrent. 
 
Segueix la Sra. Campins dient que els passa-carrers d’enguany molt bé, perquè es va donar 
mes importància als caparrots i als xeremiers. El lloc per realitzar el pregó, va ser molt 
encertat, i aprofiten per donar la enhorabona al pregoner. Destaca també les exposicions 
ubicades a “Sa Mina”. Bona participació en el sopar a la fresca. El concert del mateix vespre 
també molt bé.  
 
Els altres dies acceptable, destacar el concert de rock català que va tenir menor afluència de 
gent, just el contrari de la festa de la cervesa. En resumen, no donen un suspès, sinó un 
aprovat al regidor de festes. Si qui hi ha coses a millorar. 
 
També trasllada les queixes de veïnats en relació a la quantitat hores que poden arribar a fer la 
brigada. 
 
Volen destacar la bona organització de l’homenatge a la vellesa, i la enhorabona a la regidora 
de serveis socials, per la part que li toca  i a tots els altres que han participat en el tema de 
festes. Sobre tot al Sr. Servera perquè saben el que ha pogut arribar a patir com a responsable 
d’aquesta regidoria amb inacabables maldecaps, preocupacions i haver d’escoltar crítiques. I 
vol donar-li un consell que anoti les crítiques rebudes per intentar millorar de cara a l’any que 
ve. Creuen, continua la Sra. Campins que s’ha de cercar la part positiva de les coses i  saben 
per experiència pròpia que fer mal es gratuït i molt fàcil, i que hi ha gent especialitzada en fer-
ho.  
 
No es el seu cas , per això dona la enhorabona a tot l’equip de govern. 
 
Continua dient que tenen algunes queixes de ciutadans que han anotat i una de les consultes 
fetes era si se tenia constància  de que els banys del Bar Bestard no funcionaren un dia, durant 
les festes i  demana qui ha pagat els banys instal·lats  a la via pública. 
 
El Sr. Servera  contesta que els ha pagat l’Ajuntament, ja que la decisió de instal·lar els banys 
va ser seva al darrer moment i tal vegada considera que n’hi haurà d’haver instal·lat més i més 
repartits. Dels banys del Bar Bestard no sabia res. Pren nota de les seves observacions i de les 
coses que se n’ha donat compte que són millorables. 
 
Continua la Sra. Campins amb el tema de seguretat, varen ser testimonis de les actuacions 
realitzades per la policia local, i vistes les imatges, no molt agradables, considera que  s’ha 
hauria de reflexionar i potser s’hauria de comptar amb més efectius els dies de les festes 
patronals , damunt la plaça va poder observar que hi havia 9 policies i tots estaven ocupats , 
mentrestant  per aquest motiu, de la part forana del poble no es podien ocupar-se.  
 



Creu que la policia està poc valorada i no es té en compte el seu pes i professionalitat. Fan 
hores extres quan les han de fer i per tant les han de cobrar. També hauria d’haver una millor 
coordinació amb la policia , comunicant amb antelació, per part del regidor responsable, si 
s’anul·len actes, per evitar que els corresponents efectius es traslladin al lloc de feina sense 
importar.  
 
Arrel d’ un incident greu succeït a Binissalem referit a l’atac d’un ca a un policia local, de 
conseqüències nefastes i ferides greus,  els fa pensar quina és l’obligació de la policia amb els 
cans abandonats, i fa saber que durant el temps de quan era regidora es va fer molta feina 
conjunta amb na Rosa en relació amb els cans abandonats i es varen estalviar molts de 
doblers, per tant ara vol saber com està el tema amb Natura Parc, quin cost té i quins doblers 
s’estalvien en la feina que ells fan. 
 
El Sr. Servera diu que es va signar un conveni a nivell de tots els pobles  amb la mancomunitat 
per 4.000 euros a l’any i no ho podem anul·lar. 
 
Continua el torn de les regidores no adscrites amb la intervenció de la Sra. Villalonga, que 
comença donant la enhorabona al Sr. Abolafio per els premis literaris. L’any que ella va ser la 
regidora de cultura no es varen poder realitzar perquè es varen considerar que eren massa 
cars  i per això demana al Sr. Batlle quin cost ha suposat  el premi literari d’enguany per 
l’ajuntament. 

 
El Sr. Batlle no li pot contestar, però se li passarà la informació i afirma però que la diferencia 
en relació al darrers anys en bastant important. 
 
La Sra. Villalonga demana qui ha pagat les despeses del viatge a Barcelona amb motiu del 
nomenament del bisbe auxiliar. 
 
El Sr. Batlle contesta que ell ho ha pagat i que no pensa presentar cap factura. La Sra. 
Villalonga li dona la enhorabona per aquest gest. 
 
La Sra. Villalonga demana per la subvenció del camp de futbol. El Sr. Batlle li contesta que està 
aprovada per un import de 164.000 euros. 
També demana per la despesa de la subvenció justificada d’aproximadament 80.000 euros. El 
Batlle també diu que està concedida.- 
 
La Sra. Villalonga, malgrat ja li ha quedat resposta,  llegeix la pregunta en relació a les obres del 
Puig i consideren que les obres han anat bé,  però que  és de la opinió que s’ha de fer el mur 
de contenció fins a d’alt. Referent a la pregunta de les obres d’asfaltat del carrer Joan Carles I i  
quan es finalitzaran, també ja li ha quedat contestada. 
 
Els han arribat queixes de l’estat del Camí dels Horts , es un camí  molt transitat i l’estat en que 
està és molt perillós i demanen si es farà alguna actuació. 
 
El Sr. Batlle i el Sr. Servera consideren que efectivament els carrers del  poble i els camins s’han 
d’arreglar, per això es demanaran pressuposts per arreglar-ho bé. 
 



També vol exposar la Sra. Villalonga que els cotxes circulen a excessiva velocitat per l’Avinguda 
del Cocó, carrer Truiola i carrer Reis Catòlics, que sumat al mal estat del passos de vianants i la 
poca il·luminació i senyalització es posa en perill la integritat física dels vianants, demana si  
s’ha de fer qualque actuació per reduir la velocitat i millorar la senyalització. 
 
El Sr. Servera, també afegiria el carrer Guillem Santandreu, als carrers abans esmentats. 
 
La Sra. Villalonga també exposa la queixa de la sortida de camions d’una empresa de la 
carretera de Biniamar i també  de la velocitat amb que circulen els cotxes ambdues direccions 
per dita carretera. 
 
El Batlle, comunica que la policia ha fet un informe i s’ha pintat, de totes maneres  es mirarà de 
posar solucions als punts conflictius. 
 
La Sra. Villalonga  s’interessa sobre l’estat de  l’adjudicació de la plaça d’operari del punt verd. 
 
El Sr. Secretari explica que les bases estan aprovades de l’any passat, i el que s’ha fet es dur-les 
a Junta de Govern per la seva adaptació /justificació ja que feia referencia a una normativa que 
ha quedat obsoleta i està pendent de que l’equip de govern, quan ho creia oportú aprovi 
l’oferta pública. 
 
El Sr. Servera  creu que segurament serà dins enguany, ja que està pressupostat. 
 
Una vegada acabada la intervenció de la Sra. Villalonga, la regidora de Serveis Socials  convida 
a tots els regidors a visitar el Centre de Dia , el proper 2 d’octubre a la jornada programada de 
portes obertes del centre. 
 

I no tenint més assumptes per tractar el Sr. President dóna per finalitzada la sessió a 
les zero hores i tretze minuts del dia 26 de setembre de 2017, de tot el qual, jo, el Secretari, 
certifico. 

 
El Batlle,        El Secretari, 
 
 
Sgt. José María Muñoz Pérez,    Sgt. Xavier Rodríguez Abril, 

 


